

Image not found or type unknown



27 paths of remembrance in Vienna to mark the 80th anniversaries of the 27 mass deportations from Vienna in 1942

in German:

27 Gedenkwege in Wien - Zu den 80. Jahrestagen der 27 Massendeportationen 1942 aus Wien

Project

Description

2022 is a special commemorative year for the association "IM-MER remembering Maly Trostinec". It will be the 80th anniversary of the nine mass deportations from Vienna to Maly Trostinec. The central goal of the association "IM-MER Maly Trostinec erinnern" is to commemorate the inhuman final exclusion of 8,495 Jews and people persecuted as Jews from Vienna. In the period from May to October 1942, however, not only nine mass deportation trains went from Vienna to Maly Trostinec; three went to Izbica, one to Sobibor, one to Auschwitz and 13 to Theresienstadt. Thus, in these six months, a total of 27,406 Jews and those persecuted as Jews were forcibly expelled from Vienna by the Nazis with the active or passive participation of mainstream society. To commemorate these 27 mass deportations, there will be memorial paths in 2022 to remember all 27,406 deportees individually by name. The 27 memorial routes also illustrate how frequently and densely packed the mass deportations from Vienna took place in 1942 and how many people were radically cruelly forced from their common homeland to their deaths.

in German:

2022 ist ein besonderes Gedenkjahr für den Verein „IM-MER Maly Trostinec erinnern“. Die neun Massendeportationen von Wien nach Maly Trostinec jähren sich zum 80. Mal. An den damit verbundenen, unmenschlich endgültigen Ausschluss von 8.495 Jüdinnen, Juden und als jüdisch Verfolgten aus Wien zu erinnern, ist für den Verein „IM-MER Maly Trostinec erinnern“ zentrales Vereinsziel. Im Zeitraum Mai bis Oktober 1942 gingen aber von Wien aus nicht nur neun Massendeportationszüge nach Maly Trostinec, sondern auch drei nach Izbica, einer nach Sobibor, einer nach Auschwitz und 13 nach Theresienstadt. So sind in diesen sechs Monaten aus Wien insgesamt 27.406 Jüdinnen, Juden und als jüdisch Verfolgte mit aktiver oder passiver Mitwirkung der Mehrheitsgesellschaft von den Nationalsozialisten gewaltsam ausgeschlossen worden. Zur Erinnerung an diese 27 Massendeportationen wird es 2022 Gedenkwege geben, um dabei aller 27.406 Deportierten namentlich und persönlich zu gedenken. Die 27 Gedenkwege verdeutlichen auch, wie häufig und dicht gedrängt 1942 die Massendeportationen aus Wien stattgefunden haben und wie viele Personen radikal grausam dabei aus der gemeinsamen Heimat in den Tod gezwungen wurden.

Applicant

Association IM-MER (Malvine Initiative – remember Maly Trostinec) in memory of the Austrian victims of the Shoah in Belarus

in German:

Verein IM-MER (Initiative Malvine – Maly Trostinec erinnern) zum Gedenken an die österreichischen Opfer der Shoah in Weißrussland

Website

<http://www.IM-MER.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

26 Apr 2022

Category

Remembrance event

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.